
Lépe utíkat se k Hospodinu, než doufat v člověka. Ž 118,8 

Milí bratři a sestry, vstupujeme do nového roku 2012 a vytáhli jsme si tento verš z Bible. Co nám říká, 

co se nám vybaví v mysli a v srdci? Je jasné, že nám nepředpovídá, jak se budeme mít na konci roku. 

Dává nám obecnou radu. Radu k lepšímu životu.  

Člověk je každému z nás velmi potřebný. Jak je to dobré, když máme oporu v manželovi anebo 

manželce, když máme seriozního a přátelského lékaře, když se můžeme poradit s dobrou 

kamarádkou, zajít za dobrým právníkem. Je to fajn, když kazatel ve sboru pravdivě předává 

povzbuzující Boží zvěst. Otec v rodině vytváří jakýsi obraz Boha jakožto nebeského Otce, ve vědomí 

dítěte. Bez milující maminky těžko chápeme Boží lásku. Očekáváme hodně od pana prezidenta a 

předsedy vlády. Boží slovo nám nezakazuje doufat v člověka, ale ukazuje lepší cestu. 

V posledním čase nabrala na významu kategorie poradců. Jsou vyhledávání téměř všemi. Finanční, 

zdravotní, právní, pojišťovací, sociální, dluhový, atd.  Je jich tolik, že svět zapomněl na toho hlavního 

poradce, Stvořitele. Budeš, budu se k Pánu Ježíši naléhavě obracet s prosbou o radu? Anebo 

„poradím si sám“ a Ty Pane mi to schval? Buďme moudřejší než judský král Sedekiáš, jemuž Jeremiáš 

vyčítá, že hledá pomoc všude, jen ne u Hospodina. Opakujme si s Davidem: „Bůh je naše útočiště, 

naše síla, pomoc v soužení vždy velmi osvědčená“ Ž 46,2 
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